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Nacionālās trīspusējās sadarbības padomes sēdes protokols 

Rīgā                                                              Nr.4              2014.gada 1.decembrī 

 

Sēdi vada Ministru prezidente      Laimdota Straujuma 

 

Piedalās: 

 

no valdības puses: 

 

1.  Anrijs Matīss Satiksmes ministrs 

2.  Egita Pole Valsts sekretāra vietnieks veselības politikas jautājumos 

3.  Jānis Reirs Finanšu ministrs 

4.  Raivis Kronbergs Tieslietu ministrijas Valsts sekretārs 

5.  Kaspars Gerhards Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrs  

no darba devēju puses: 

no arodbiedrību puses: 

 

1.  LBAS priekšsēdētājs P.Krīgers 

2.  LBAS priekšsēdētāja vietnieks  E.Baldzēns 

3.  LBAS, Industriālo nozaru arodbiedrības priekšsēdētāja R.Pfeifere 

4.  LBAS, Dzelzceļa un satiksmes nozares arodbiedrības priekšsēdētāja 

vietnieks 

A.Muhlinkins 

5.  LBAS, Sabiedrisko pakalpojumu un transporta darbinieku J.Kalniņš 

1. LDDK prezidents V.Gavrilovs 

2. LDDK viceprezidents V.Meļņiks 

3. LDDK ģenerāldirektore L.Menģelsone 

4. LDDK padomes loceklis I. Šure 

5.  LDDK padomes loceklis, Latvijas Slimnīcu biedrības priekšsēdētājs J.Kalējs 

6. LDDK viceprezidents 

 

I.Strautiņš 

 

7. LDDK viceprezidents J. Biķis 

8. Jelgavas uzņēmēju biedrība I. Kanaška 

9. Latvijas Dzelzceļa darba devēju organizācija A. Zorgevics 



arodbiedrības "LAKRS" priekšsēdētājs 

6.  LBAS, LAB „Enerģija” priekšsēdētāja J.Stalidzāne 

7.  LBAS, Izglītības un zinātnes darbinieku arodbiedrības priekšsēdētāja I.Mikiško 

8.  LBAS, LSAB prezidente Z.Semjonova 

9.  LBAS, LVSADA priekšsēdētājs V.Keris 

Uzaicinātās personas: 

 Vārds, uzvārds Organizācija 

1.  Baiba Bāne Finanšu ministrija 

2.  Dace Kalsone Fiskālās disciplīnas padome 

3.   Daina Brūvele LBAS 

4.   Edgars Šadris Finanšu ministrija 

5.   Elīna Rītiņa Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kamera 

6.   Ieva Kustova LDDK 

7.   Ilmārs Šņucins Finanšu ministrija 

8.   Ilona Kiukucāne LDDK 

9.   Imants Kanaška LDDK 

10.   Inese Olafsone LDDK 

11.   Ingars Eriņš Fiskālās disciplīnas padome 

12.   Inta Komisare Finanšu ministrija 

13.   Inta Vasaraudze Finanšu ministrija 

14.   Jānis Butkevičs Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kamera 

15.   Jānis Hermanis LDDK 

16.   Jānis Šints Finanšu ministrija 

17.   Jolanta Plūme Finanšu ministrija 

18.   Lienīte Caune Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kamera 

19.  Līga Kļaviņa Finanšu ministrija 

20.  Nils Sakss Finanšu ministrija 

21.  Pēteris Leiškalns LDDK 

22.  Pēteris Vaivars Ārlietu ministrija 

23.  Sanita Birkenfelde LBAS 

24.  Toms Meisītis LDDK 

25.  Uģis Magonis LDDK 

26.  Kristaps Drone LDDK 

27.  Līga Kļaviņa Finanšu ministrija 

28.  Nils Sakss Finanšu ministrija 

29.  Pēteris Leiškalns LDDK 

30.  Pēteris Vaivars Ārlietu ministrija 

31.  Sanita Birkenfelde LBAS 

32.  Toms Meisītis LDDK 

33.  Uģis Magonis LDDK 

34.  Kristaps Drone LDDK 

35.  Pēteris Vilks  PKC 

 



Par NTSP sēdes darba kārtības projektu 

___________________________________________________________ 

Par apspriežamo jautājumu izsakās: L.Straujuma 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj apstiprināt šādu NTSP sēdes darba kārtību: 

 

1.Ar vispārējās valdības budžeta plāna 2015.gadam saistīto jautājumu apspriešana.   
Ziņo: finanšu ministrs Jānis Reirs 

 

2. Par izmaiņām darba stāža aprēķināšanas kārtībā stjuartēm izdienas pensiju 

piešķiršanai. 

Ziņo: Latvijas Brīvo arodbiedrību savienības priekšsēdētājs Pēteris Krīgers 

 

1. jautājums 

Ar vispārējās valdības budžeta plāna 2015.gadam saistīto jautājumu apspriešana. 

__________________________________________________ 

Ziņo:.Reirs, N.Sakss, I.Šņucins, B.Bāne 

 

Par apspriežamo jautājumu izsakās: J.Reirs, N.Sakss, I.Šņucins, B.Bāne, L.Straujuma, E.Rītiņa, 

E.Baldzēns, T. Meisītis, P.Krīgers, I.Šure, K.Drone, V.Gavrilovs, L.Meņģelsone 

 

J. Reirs ieskicē 2015.gada budžeta prioritātes: papildus 2014.gada budžetam palielinājums 

2015.gada budžetam ir par 240 milj. eiro, Jaunajām politiskajām iniciatīvām piešķirti 133 milj. 

eiro, aizsardzības budžets tiek palielināts par 37 milj. eiro, sasniedzot 1 % no IKP, Iekšlietu 

sistēmai paredzēti papildus 21.3 milj. eiro, minimālā alga tiek paaugstināta no 320 eiro uz 360 

eiro, veselības nozarei papildus piešķirts 31 milj. eiro, Izglītības un zinātnes ministrijai papildus 

piešķirti 3,41 milj., auto ceļu uzturēšanai papildus 32.6 milj., ēnu ekonomikas mazināšanai un 

lauksaimniecībai papildus tiek piešķirti 51 milj. eiro., tiks samazināts iedzīvotāju ienākumu 

nodoklis no 24% uz 23%.  

Ar detalizētāku budžeta izklāstu iepazīstina Finanšu ministrijas pārstāvji (prezentācija- 

1.pielikums). 

L.Straujuma aicina klātesošos iesaistīties diskusijās par budžeta jautājumiem.  

E.Rītiņa, kā vienīgo iebildumu budžeta sakarā vēlas norādīt uz likumprojektu, kas paredzēs 

valdes locekļu atbildību gadījumos, ja uzņēmumam būs nodokļu parādi, turklāt šo lēmumu 

pieņems VID inspektors. Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kameras pārstāve lūdz šo 

jautājumu pārskatīt, lai ekonomiski aktīviem cilvēkiem būtu iespēja savas tiesības aizstāvēt tiesā.  

J.Reirs norāda, ka atbildība nav katram valdes loceklim, bet tikai gadījumos, ja uzņēmumam ir 

pieteikta maksātnespēja, turklāt procedūra paredz tiesas iespējamību. 

Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kameras pārstāve uzsver, ka procedūrā paredzēts, ka tiesa 

iespējama tikai pēc lēmuma pieņemšanas.  

J.Reirs norāda, ka ir izstrādāti 5 ļoti strikti kritēriji, kas noteiks valdes locekļa atbildību. 

B.Bāne norāda, ka VID inspektors nebūs vienīgais, kas pieņems šo lēmumu, jo ir izstrādāta 

procedūrā kārtība, lai šis lēmums nonāktu līdz VID direktoram. 

L.Straujuma aicina Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības kameras pārstāvjus nākamajā dienā 

piedalīties Valdības sēdē.  

T. Meisītis norāda, ka baža par valdes locekļa noteikto atbildību gadījumos, ja uzņēmumam ir 

nodokļu parādi. Pēc juridiskās konstrukcijas šī ir ļoti būtiska izmaiņa, jo līdz šim valdes locekļa 

personīga atbildība pret kreditoriem netika paredzēta.  

P.Krīgers aicina LDDK šo jautājumu pārcelt uz nākamās dienas Valdības sēdes. Svarīgāk būtu 

diskutēt par ieņēmumu, nevis izdevumu daļu. P.Krīgers norāda, ka būtu jāpalielina, piemēram, 

akcīzes nodoklis alkoholam. LBAS priekšsēdētājs norāda, ka šodien ļoti plaši tiek runāts par 

valdes locekļu atbildību nodokļu parādu gadījumā, bet, kas uzņemsies atbildību par to, ka 



izglītības, veselības, kultūras iekšlietu, veselības jomās strādājošie nesaņem pietiekoši adekvātu 

atalgojumu? P.Krīgers norāda, ka viņš šajā 2015.gada budžetā ir nedaudz vīlies. 

J.Reirs norāda, ka nodokļu palielinājumi tiks izskatīti 2016.gada budžetā.  

L.Straujuma norāda, ka LBAS izstrādātie priekšlikumi ir ietverti darba kārtībā gan Valdības 

sēdē, gan Koalīciju veidojošo partiju sēdē.  

I.Šure norāda, ka strādājot darba grupā kopā ar Finanšu ministrijas pārstāvjiem, tika iesniegti 

akcīzes nodokļu prognozējumi, pēc LLDK aplēsēm tie nestu vairāku miljonu pienesumu valsts 

budžetam, tādēļ valdība tiek aicināta jau no 2015.gada aprīļa ieviest šo akcīzes nodokļa 

palielinājumu.  

K. Drone, kas pārstāv Darba devēju asociāciju, kas apvieno ēku apsaimniekošanas un 

uzkopšanas uzņēmumus, šajā nozarē tiek nodarbināti vairāk kā 40 000 darbinieku. Tā kā 

minimālā alga tiek pacelta no 320 eiro uz 360 eiro, un šajā industrijā vairāk kā 30 000 darbinieku 

strādā uzkopšanas jomā un saņem minimālo atalgojumu. Kā viena no problēmām, kas 

aktualizējas paceļot minimālās algas ir saistīta ar ilgtermiņa līgumiem, kas tiek slēgti ar publisko 

sektoru, kā rezultātā, pieaugumi, kas stājas spēkā no 1.janvāra nav bijuši ieplānoti slēdzot 

līgumus, un uzņēmējiem pakalpojuma izmaksas pieaug par 10%. Nozarei, kurai rentabilitāte ir 

tuvu nullei, uzņēmēji šo izmaksu pieaugumu uz saviem pleciem nevar nest. Tiek piedāvāti 

problēmas risinājumi: cenu indeksācija, izejot no minimālās algas pieauguma; pakalpojumu 

klāstā pārskatīšana vai līguma priekšlaicīga laušana.  

B.Bāne norāda, ka līgumi, kas noslēgti starp uzņēmumiem un publisko sektoru būtu vai nu 

jāprecizē (jāpārslēdz), jo cenu indeksācijas nodrošināšana valsts pārvaldes iestādes nav 

iespējama. 

J.Reirs informē, ka valsts aizdevuma atmaksas summa, ko paredzēts daļēji atmaksāt 2015.gadā, 

gadījumā, pat ja Eiropas Komisija akceptētu šī maksājuma pārcelšana un tālāku laiku, ietaupīto 

naudu nebūtu iespējams novirzīt citiem mērķiem, gluži otrādi- tā tiktu „iesaldēta” valsts kasē.  

V.Gavrilovs norāda, ka LDDK budžeta pieņemšanā ir svarīgas tādas lietas, kā politiskā 

stabilitāte; ekonomiskā stabilitāte, kā arī īpaši nepieciešams palielināt sociālā dialoga nozīmību. 

V.Gavrilovs informē, ka LDDK ir sagatavojusi priekšlikumus 2014.gada 1.decembra 

protokollēmumam. 

V.Straujuma informē, ka runājot par akcīzes nodokļa paaugstināšanu, Saeima lems par šī 

jautājuma attīstību. 

A.Matīss norāda, ka transporta nozarei nākamajam gadam tiek palielināts budžets par 5 milj., 

tomēr, jo vairāk saruks kravu pārvadājumi, jo lielāka summa būs jāmaksā par pasažieru 

pārvadājumiem.  

L.Meņģelsone norāda, ka 17.decembrī LDDK organizēs padziļināto diskusiju par Latvijas 

eksporta izaicinājumiem 2015. gadā „Kā izdzīvot sankciju apstākļos”. 

 

LBAS priekšlikumi NTSP sēdei 2014.gada 1.decembrī valsts budžeta izstrādē 

 

Ieņēmumu daļa: 

a. 33 miljoni eiro pieaugums, atceļot VSAOI griestus darba samaksai virs 4000 € 

mēnesī. 

b. Akcīzes palielināšana, piem., 2l alus pudelēm. 

c. Apsvērt diferencēta neapliekamā minimuma ieviešanu no 2015.gada 1.jūlija, 

mazinot iedzīvotāju ienākumu nevienlīdzību. 

 

Izdevumu daļa: 

a. Darba samaksai pedagogiem no 2015.gada 1.septembra, ievērojot jauno darba 

samaksas modeli, 18 miljoni eiro. 

b. Darba samaksa veselības aprūpes darbiniekiem, kāds pieaugums gaidāms, piem., 

medicīnas māsām, vecmātēm, ārstu palīgiem? Kāds finansējums papildus 

paredzēts pacientu līdzmaksājumu samazināšanai?  



c. Pasažieru pārvadājumu dotācijas autotransportā un vilcienā, kā un kad izpildīsim 

likumā noteikto dotācijas apmēru? 

d. Brīvpusdienas skolā vismaz līdz 10.klasei 

e. Nodokļu samazinājums koplīgumos iekļautām sociālajām garantijām 

darbiniekiem, ierosināms no 2016.gada, ēnu ekonomikas mazināšanai. 

 

LDDK priekšlikumi NTSP 2014.gada 1.DECEMBRA sēdes protokollēmumam: 

  

Ar vispārējās valdības budžeta plāna 2015.gadam saistīto jautājumu apspriešana: 
LDDK, vērtējot valdības sagatavoto valdības budžeta projektu: 

1. Pozitīvi vērtē valdības spēju rast papildus ieņēmumus, lai, no vienas puses saglabātu 

sabalansētu budžetu ar pēc iespējas mazāku deficītu, no otras puses, atstājot rezervi sliktākam 

ekonomikas attīstības scenārijam, vienlaikus paredzēt kaut minimālu līdzekļu pieaugumu ne tikai 

aizsardzības stiprināšanai, bet arī atsevišķām, kritiski svarīgām jomām - veselībai, izglītībai, 

iekšējai drošībai. 

2. Kā kritisku priekšnosacījumu nākamā gada budžeta projektam vērtējam nepieciešamību 

pieturēties pie iepriekšējās valdības un FM iepriekšējām vienošanām, kā arī valdības deklarācijā 

ietvertajam nosacījumam nodrošināt nodokļu politikas stabilitāti un paredzamību. Jāsaglabā 

darba spēka nodokļu samazināšanas prioritāte un virziens, lai noturētu investoru un uzņēmēju 

spēju uzticēties valsts fiskālajai ilgtspējai. 

3. LDDK aicina īpaši pievērst uzmanību tiem ēnu ekonomikas apkarošanas risinājumiem, 

kas ne tikai uzlabo prevenciju, bet reizē arī nodrošina tiesisko paļāvību un veicina tiesiskumu, kā 

arī savstarpējo uzticēšanos starp uzņēmējiem un valsts uzraugošām institūcijām.  

4. Apzināmies, ka valdībai 2015.gadā liels izaicinājums būs Latvijas prezidentūras ES 

Padomē vadīšana, kas prasīs daudz resursu, tomēr uzskatām, ka valsts un tautsaimniecības 

tālākai attīstībai ir kritiski svarīgi spēt izstrādāt un ieviest jau nākamgad nepieciešamās reformas 

izglītības un veselības nozarēs, kas būs svarīgs priekšnosacījums ne tikai ekonomikas izaugsmei, 

bet arī sabiedrības spējai uzticēties valsts nākotnei 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

1. NTSP pārstāvji pieņem zināšanai Finanšu ministrijas ziņojumu; 

2. Pieņem zināšanai Latvijas darba devēju konfederācijas un Latvijas Brīvo arodbiedrību 

savienības izstrādātos priekšlikumus; 

3. Pieņemt zināšanai, ka ar budžetu saistītos jautājumus kopā ar sociālajiem partneriem 

plānots skatīt MK ārkārtas sēdē 2014.gada 5.decembrī. 

 

 



2. jautājums 

Par izmaiņām darba stāža aprēķināšanas kārtībā stjuartēm izdienas pensiju piešķiršanai. 

___________________________________________________________________________ 

Ziņo: Latvijas Brīvo arodbiedrību savienības priekšsēdētājs Pēteris Krīgers 

 

 

P.Krīgers informē par Latvijas Aviācijas arodbiedrību federācijas (LAAF) ierosinājumu par 

izmaiņām darba stāža aprēķināšanas kārtībā stjuartēm izdienas pensiju piešķiršanas gadījumos. 

Vēstule pieejama 2.pielikumā. 

 

Nacionālās trīspusējās sadarbības padome nolemj: 

1.  Atbalstīt Latvijas Aviācijas darbinieku arodbiedrības federācijas aicinājumu pārskatīt 

stjuartu izdienas pensijām nepieciešamā darba stāža pārrēķināšu un noteikt, ka Satiksmes 

ministrijas pārraudzībā esošajai Transporta un sakaru nozares trīspusējās sadarbības 

apakšpadomei (TSNTSA) un Labklājības ministrijas pārraudzībā esošajai  Darba 

lietu trīspusējā sadarbības apakšpadomei (DLTSA) sagatavot atbildes uz minēto 

vēstuli un sniegt kopīgu viedokli nākamajā NTSP sēdē. 

 

 

NTSP 1.decembra sēdei pieejams arī audio formāts. 

Sēdi slēdz plkst. 15:00. 

 

 

Sēdi vadīja L.Straujuma 

 

 

 

Protokolēja L.Titāne 

 

Vīzas: 

 

 

P.Krīgers 

LBAS priekšsēdētājs 

Arodbiedrību puses vadītāja 

2014. gada 1.decembrī 

 
 

V.Gavrilovs 

LDDK priekšsēdētājs 

Darba devēju puses vadītājs 

2014. gada 1.decembrī 

 

 

 

 


